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جشنی برای صداهای ماندگار
جشن 62سالگی تأســیس انجمن گویندگان و سرپرستان 
گفتار فیلم همــراه با تقدیر از پیشکســوتان دوبله ایران در 
سالن زنده یاد رسول ملاقلی پور سازمان سینمایی برگزار شد.

  رائد فریدزاده، رئیس ســازمان ســینمایی روی صحنه 
دعوت شــد و در ســخنان کوتاهی ضمن تبریک سالگرد 
62سالگی تاســیس انجمن گویندگان و سرپرستان گفتار 
فیلم خاطرنشان کرد: دوبلورهای ما خاطرات زیادی برای ما به 
جا گذاشته اند. وقتی برخی فیلم هایی دوبله شده را به صورت 
غیردوبله و نسخه اصلی می بینید، تازه متوجه می شوید که 
هنرمندان ما در دوبله چه حس و حالی به یک فیلم می دهند. 
از این  رو از تک تک دوبلورهایی که با صدایشان برای ما خاطره 
ساخته اند تشکر می کنم و امیدوارم ســایه شما بر سر هنر 

کشور مستدام باشد.

  در ادامه نوبت به بخش اول تجلیل از هنرمندان پیشکسوت 
دوبله رسید. علی همت مومیوند، مجری مراسم برای تجلیل از 
پیشکسوتان دوبله از علی دهکردی، مهوش افشاری، علیرضا 
باشکندی و رائد فریدزاده دعوت کرد روی صحنه حاضر شوند 
و در ابتدا از ابوالحسن تهامی نژاد تجلیل به عمل آمد. وی برای 
ادای احترام به خانواده های داغدار فاجعه بندرعباس از حضار 

خواست بایستند و یک دقیقه سکوت کنند.
  نوبت به تجلیل از زهره شــکوفنده رسید که در سخنانی 
کوتاه گفت: ممنونم از اینکه هرچند دیر این جشن را برگزار 
کردید. پس از 6۹سال کار کردن این تجلیل برای من  خیلی 
دیر بود. ممکــن بود من هم الان در کنــار مرحوم منوچهر 
والی زاده باشم، ولی با همه این رنج ها ممنونم که این جشن 

را برگزار کردید.
  

نوبت به ناصر ممدوح رسید که در میان تشویق حضار روی 
صحنه آمد و در سخنانی با یاد درگذشــتگان دوبله، یعنی 
منوچهر اسماعیلی، چنگیز جلیل وند و ژاله علو گفت: برای 
تمام پیشکســوتان دوبله ای که در میان ما هستند آرزوی 
سلامتی دارم و برای کسانی که دیگر در بین ما نیستند علو 
درجات را آرزومندم و یادشان همیشه در قلب من خواهد بود.

  مینو غزنوی پیشکسوت دیگری بود که در ادامه مورد تجلیل 
قرار گرفت. وی در سخنانی طنزگونه به چهارپایه زیر پایش اشاره 
کرد و گفت: این چهارپایه ای که اینجا گذاشته اید تا سخنران   به 
میکروفن برسد من را یاد استودیو شهاب انداخت، جایی که من 
برای نخستین بار برای کار به آنجا رفتم و آنقدر کوچک بودم که 

قدم به میکروفن  نمی رسید.
  در ادامه مراسم تجلیل از پیشکسوتان، نوبت به امیرهوشنگ 
زند رسید که در این مراسم حضور نداشــت، اما پیامش  به این 
جشن پخش شد. زند در ادامه از فرزندش، مرحوم سینا زند یاد 
کرد و گفت: فقدان فرزندم کمر من را شکست. با وجود این اگر 
کسالت نداشتم، دوست داشتم در این جشن کنار شما خانواده 

دوبله باشم.

  در ادامه از نصرالله مدقالچی و سعید مظفری تجلیل به عمل 
آمد که این هنرمندان هم در مراســم حضور نداشتند و کلیپی 
از آثار این هنرمندان برای حضار پخش شــد. جواد پزشــکیان 

پیشکسوت دیگری بود که در ادامه از او تجلیل شد.
  تورج نصر، از دیگر دوبلورهای بزرگ بعد از تجلیل عنوان کرد: 
خیلی از حضورم در این جشن خوشحالم و امشب شب تولد دوم 
من بود. عباس نباتی، از دیگر دوبلورها نیز گفت: واقعا از برپایی 
این جشن سپاسگزارم، زیرا برپایی چنین مراسمی بسیار دشوار 
است. شما وقتی دو تا مهمان به خانه تان دعوت می کنید، از صبح 
درگیرید؛ حالا تصور کنید چنین جشنی با حضور تمام هنرمندان 
دوبله برگزار شده است. واقعا دست مریزاد دارد. از وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی هم ممنونم که به هنرمندان دوبله لطف داشتند و 

امیدوارم در آینده هم به هنرمندان لطف داشته باشند.
  سپس از علی همت مومیوند و فرشــید شکیبا تجلیل شد و 
در پایان مراسم، کیک 62ســالگی تأسیس انجمن گویندگان و 

سرپرستان گفتار فیلم برش خورد.  

کوتاه تر  از گزارش

فیلمنامه نویس خوش شانسی هستم  
ابراهیم امینی، فیلمنامه نویس:   گاهی برخی نویسندگان خوش شانسند، با کارگردانان خوبی همکاری می کنند 
و آن کارگردانان نیز آن قدر درست و شایسته کار می سازند که روح واقعی فیلمنامه روی پرده نقش می بندد. 

من هم ازجمله آن خوش شانس ها بودم که چنین فرصتی نصیبم شد./سینما پرس

»گیله مرد« در راه اکران  
علی رستگار،مستندساز: بادوستان گروه سینمایی »هنروتجربه« صحبت هایی داشتیم و درخواست خود را به آنها ارائه 
کردیم.به زودی »گیله پیرمرد« در »هنروتجربه« اکران خود را آغاز می کند. در ابتدا به دنبال حضور در جشــنواره های 

خارجی بودیم ولی به این نتیجه رسیدیم که  اولویت خود را بر اکران و نمایش های داخلی قرار دهیم.٫ مهر

موسیقی 
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صفحه آرا: بهروزقلی پور

بازگشت هنرمندی تنها با یک ساز
 سهیل نفیسی بعد از گذشت 8سال 

بار دیگر روی صحنه می رود

از میان تمام کارهایش می توان عاشق آثار جنوبی اش شد. سهیل 
نفیسی که با گیتار و صدای خود گذری به خیلی از شاعران ایران از 
شاملو و نیما و فریدون مشیری تا ابراهیم منصفی و حافظ داشته، 
 حالا با گذشــت بیش از 8سال بار دیگر کنســرت خود را در تالار 

وحدت و رودکی برگزار می کند.
سهیل نفیسی،  آهنگســاز و نوازنده گیتار با اجرای منتخبی از آثار 
خود در حالی به صحنه بازمی گردد که آخرین کنسرتش در ایران 
 به 7سال پیش برمی گردد. او فروردین ماه سال جاری نیز در لندن 

کنسرتی برگزار کرده بود.
نفیسی متولد ۱۳۴6، از پیشگامان آهنگسازی و نوازندگی گیتار در 
حوزه موسیقی تلفیقی است که تمامی رپرتوارهای اجرایی اش را از 

ساخته های خود انتخاب می کند. 
بیشترین فعالیت او به دهه80 برمی گردد. نفیسی تاکنون ۴آلبوم 
 به نام هــای »ری را«، »ترانه هــای جنوب«، »چنگ و ســرود« و 
»طرح نو« روانه بازار کرده است و در کنسرت های پیش رو منتخبی 
از این آلبوم ها را اجرا می کند. این قطعات روی اشــعاری از حافظ، 
شفیعی کدکنی، نیما یوشیج، سهراب سپهری و... ساخته شده اند. 
تنظیم کننده آلبوم ها خــودش بوده، جز نخســتین آلبومش در 

سال۱۳8۴ که کریستوف رضاعی با او همکاری داشت.
آخرین آلبوم این هنرمند »طرح نو« است که سال۹5 در ۱7قطعه 
منتشــر و روانه بازار موسیقی شد. او که تابســتان همان سال در 
تالار وحدت اجرا داشت، هنرمندی است که به تنهایی و با یک ساز 
می تواند بهترین ها را برای مخاطبانش داشــته باشــد. سبک کار 
موسیقی ســهیل، آنگونه که خود می گوید، یک ساز و یک نوازنده 

است، در مقابل کار بزرگ ارکسترال یا یک گروه موسیقی بزرگ.
نفیسی بیشترین سال های زندگی را در جنوب )بندرعباس( سپری 
کرده و در گفت وگویی عنوان کرده که زندگی در جنوب در اجرای 
ساز و ریتم موسیقی اش بسیار تأثیرگذار بوده. با گوش کردن به آثار 

او نیز به خوبی می توان تأثیر فرهنگ جنوب را حس کرد.  

همکاری دنزل واشنگتن و اسپایک لی 
بعد از 20سال

دنزل واشنگتن در نخستین تیزر فیلم جدید اسپایک لی با 
عنوان »از بالاترین تا پایین ترین« در نقش یک غول دنیای 

موسیقی ظاهر می شود که در حال حرکت است.
به گــزارش هالیــوود ریپورتــر، در ایــن پیش نمایش که 
به شــدت بر مونتاژ تکیه دارد، صحنه هایی ســریع از فیلم 
در کنار تصاویری از پل بروکلین دیده می شــود. واشنگتن 
 و همبازی اش، ایســپ راکی در حال فرارند و ظاهرا پلیس 

در تعقیب آنهاست.
در همین حین، صدای شخصیت دنزل واشنگتن به صورت 
صدای خارج از تصویر شنیده می شــود: »زندگی فقط پول 
درآوردن نیست. زندگی یعنی صداقت. یعنی اینکه برای چی 
ایستادی. یعنی باورت چیه. آیا به  خودت باور داری؟ آیا باور 
داری که موفق می شی؟ روزهای سخت از دل روزهای خوب 
می آد. روزهای سخت از دل موفقیت می آد. روزهای سخت 
از دل پول می آد. و بعدش هرج ومــرج می آد. پس می تونی 
با این هرج ومرج کنار بیای؟ می تونی بــا پول کنار بیای؟ با 
موفقیت چطور؟ با شکست چی؟ با عشق ها چی؟ با جوک ها 
و میم ها چی؟ با همه   چیزهای بین اینها چی؟ این ســؤالیه 
که ازت دارم: می تونی از پســش بربیای؟  همه پول ها پول

خوب نیستن.«
اسپایک لی این تیزر را روز دوشنبه در حساب اینستاگرامش 
منتشر کرد و در کپشن نوشت: »می دونم خیلی وقته منتظر 

بودید.«
این فیلم نخستین همکاری اســپایک لی و دنزل واشنگتن 
پس از تقریبا 20سال اســت و پنجمین پروژه مشترک آنها 

محسوب می شود.
»از بالاترین تا پایین ترین« بازآفرینی مدرنی از فیلم جنایی 
»بالا و پایین« ســاخته آکیرا کوروساواســت که در شــهر 
نیویورک روایت می شود. در این فیلم، واشنگتن در نقش یک 
مدیر قدرتمند صنعت موسیقی ظاهر می شود که به داشتن 
»بهترین گوش موســیقی در این حرفه« معروف است، اما 
درگیر یک ماجرای گروگانگیری می شود که او را با دوراهی 
اخلاقی مرگ و زندگی مواجه می کند. در کنار واشــنگتن، 
بازیگرانی چون جفری رایت، آیس اسپایس و ایلفنش هادرا 
نیز در فیلم حضور دارند. این فیلم قرار است دوشنبه، ۱۹مه 

برای نخستین بار در جشنواره فیلم کن به نمایش درآید.

آرام باش و تا هفت بشمار
افتتاحیه سریال» کنکل«تازه ترین محصول نمایش خانگی چگونه بود؟

پس از مدت ها اخبار و تبلیغات، بالاخره نخســتین 
قسمت سریال »کنکل« منتشر شــد. این سریال 
نخستین ســریال یک پلتفرم تازه تأسیس است که 
مخاطبانش می توانند بدون پرداخت حق عضویت و 
به شکل رایگان سریال ببینند. »کنکل« به کارگردانی 
رامتین لوافی پور علاوه بر اینکه نخســتین محصول 
پلتفرم سازنده اش است نخستین تجربه سریال سازی 

کارگردانش هم محسوب می شود. لوافی پور نخستین 
فیلم بلندش را با نام »آرام باش و تا هفت بشــمار« 
سال۱۳۸۶ ســاخت که موفقیت چشــمگیری در 
جشنواره های جهانی به دست آورد و  نخستین فیلم 
ایرانی بود که برنده جایزه تایگر آواردز از جشنواره 
 رتردام شــد. دومین ســاخته او، فیلم سینمایی
»برلین ۷-« در جشــنواره ملی فجر نامزد دریافت 
۹سیمرغ شد که از این میان ۳سیمرغ برد و در بخش 
بین الملل جشــنواره فجر هم جایزه حقوق بشر را 
دریافت کرد. در سال۹۵ »هت تریک« را ساخت که 
علاوه بر سیمرغ بهترین فیلمنامه و سیمرغ بهترین 

بازیگر زن از جشنواره فجر و همچنین در جشنواره 
گلدن گلاب آسیایی در مالزی، جایزه بهترین فیلم 
و جایزه بهترین فیلمنامه و بهترین بازیگر مکمل مرد 

برای صابر ابر را هم به دنبال داشت.
اما »کنــکل« ماجرای دزدی هــای ادامه دار در یک 
کارخانه است که مدیرش آن را مخفی نگه می داشته، 
اما بالاخره پای پلیس به ماجرا باز می شود. سریال هم 
پلیسی است و هم رگه هایی از کمدی دارد که باعث 
می شود برای مخاطب جذاب تر باشد. گروه بازیگران 
هم با حضور صابر ابر،  هانیه توسلی، مهدی پاکدل و 

ستاره پسیانی به  جلب مخاطب کمک کرده است. 

شقایق عرفی نژادگزارش
روزنامه نگار

اولین تجربه رامتین لوافی پور در شبکه نمایش خانگی برای منتقدانی 
که درباره آن نوشته اند قابل قبول بوده است. او که با فیلم »هت تریک« 
نقدهای خوبی گرفته بود، این بار هم توانســته نظر مثبت منتقدان را 
دریافت کند. منتقدی درباره کارگردانی قسمت اول این سریال نوشته 
است: »کنکل« در قسمت اول کارگردانی قابل قبولی دارد و تلاش او برای 
فضاسازی و رسیدن به لحنی متناســب با داستان معمایی اش مشهود 
است. البته استفاده اغراق شده از نمای هلی شات در آغاز همین قسمت 
و بعدتر بهره گیری متعدد از تمهید اسلوموشــن برای فضاسازی کمی 
 توی ذوق می زد، اما در مجموع لوافی پور تسلط کاملی بر کارگردانی و 
به خصوص هدایت بازیگران داشته و می توان به تجربه تازه او نمره قبولی 
داد. او نوشته: شواهد و قرائن نشان می دهد »کنکل« قرار است روایتگر 
داستانی معمایی و سرشــار از غافل گیری باشد، از آن دست قصه هایی 
که نه فقــط کاراکترهای اصلی به یکدیگر رودســت می زنند، بلکه اوج 
موفقیت فیلمنامه نویس و کارگردان در رودســت زدن به مخاطب هم 
هست. در همین قسمت ابتدایی و در سکانس پایانی لوافی پور تلاش کرد 
تا نخستین غافل گیری را رقم بزند. با این حال، این منتقد معتقد است 

طولانی شدن مقدمه به غافلگیری انتهای کار صدمه زده است. 

افتتاحیه قابل قبول

منتقد دیگری با اسم سریال شروع کرده که یک اصطلاح اینستاگرامی 
 و همان »کنسل« است و به  نظرش جالب نبوده. او معتقد است سریال 
روی یک شوخ طبعی ظریف و دائمی  سوار است و شیطنت کلامی  دارد:  
مرز باریک یک اتفاق پلیســی با کمدی، بدون اینکه هیچ کدام به ورطه 
بیرون زدگی بیفتند، حفظ شده و این مهم ترین ویژگی قسمت اول این 

سریال است.«
او از شــوخی های تاریخ مصرف دار سریال هم نوشــته که برای فیلم و 
سریال مناسب نیســت. اما »کنکل« به زعم او این کار را بدون ریسک 
انجام داده است، چون شوخی ها در اندازه ای و به شکلی استفاده شده که 
اگر تماشاگر پیش زمینه داشته باشد به آن می خندد و اگر هم زیرمتن را 

نداند، توی ذوقش نمی خورد.
دیگری به مســئله ضرباهنگ سریال اشــاره کرده و نوشته: کارگردان 
ضرباهنگی در ذهنش داشته که توانسته آن را به تماشاگر منتقل کند، 
هرچند بیشتر در دیالوگ ها و بازی ها این اتفاق افتاده و تدوین این حس 

را نمی دهد.
او درباره تیتراژ هم معتقد اســت تلفیقی از چند تکنیک تدوین است 
و تمیز از کار درآمده و موسیقی بامداد افشــار هم با تصاویر همخوانی 
دارد. وی درباره بازی ها هم نوشــته اســت: بازی ها روان است و همه 
 به اندازه و خوب بــازی می کنند. حتی در بازیگــران فرعی هم بازی بد

دیده نمی شود.
منتقد دیگری باز به مســئله اسم ســریال که برگرفته از اصطلاحات 
اینســتاگرامی  اســت، اشــاره می کند و علاوه بر آن موســیقی را هم 
اینســتاگرامی  می داند: موســیقی زمانی کــه اتفاقــی هیجان انگیز 
می افتد خوب عمل می کند، اما موقع پیروزی هم باز مثل اســم سریال 
اینستاگرامی  می شــود. مخاطب تصور می کند کارگردان حتما از این 
انتخاب قصدی داشــته، چون اگر اینطور نباشــد، بدجوری توی ذوق 

تماشاگر می خورد.

اسم اینستاگرامی  سریال
 مخاطبان
چهمیگویند؟

قسمت اول »کنکل« برای 
تماشاگران هم قابل قبول بوده 
و تعداد نظرات مثبت بیشتر از 
منفی است. بیشتر تماشاگرانی 
که در صفحه های مجازی درباره 

سریال نوشته اند به حضور 
صابر ابر و بازی او به عنوان دلیل 

اصلی تماشای سریال اشاره 
کرده اند. عده ای هم نوشته اند 
سریال توانسته در قسمت اول 
جذبشان کند. اما بسیاری هم 
معتقدند با توجه به بسیاری 
از سریال های گذشته، معلوم 
نیست ادامه سریال برایشان 
جذاب باشد. یکی از کاربران 

درباره پلیس  این سریال نوشته 
و گفته برخلاف بسیاری از 
سریال ها که پلیس در آنها 

باورکردنی نیست، در »کنکل« 
کاملا قابل باور است.

 اما عده ای هم آن را با 
»جان سخت« و حتی سریال 
»قورباغه« مقایسه کرده اند و 
نوشته اند در مقابل آنها سریال 

ضعیفی است 

          »دنیای ژوراسیک: قلمرو«؛ پرهزینه ترین فیلم تاریخ سینما

»دنیای ژوراسیک: قلمرو« عنوان پرهزینه ترین فیلم تاریخ سینما را با هزینه ۴65میلیون دلار 
از آن خود کرد. گزارش های مالیاتی ای که به تازگی در بریتانیا منتشــر شده نشان می دهد هالیوود 

»دنیای ژوراسیک: قلمرو« عنوان پرهزینه ترین فیلم تاریخ سینما را از آن خود کرده است. 
طبق گزارش های فوربس و گاردین، این فیلم که ســال2022 ساخته  شــده و فیلم پایانی سه گانه  »دنیای 
ژوراسیک« و ششمین قسمت از کل مجموعه است، با هزینه سرسام آور 58۴میلیون دلار تولید شده است. این 
رقم با اختلاف کمی از فیلم رکورددار قبلی، یعنی »جنگ ستارگان: نیرو برمی خیزد« که هزینه تخمینی ساخت 
آن 5۱2میلیون دلار گزارش شده بود، جلو زده است. با این حال، دولت بریتانیا با برنامه تخفیف مالیاتی موجب 
شــد که حدود ۱۱5میلیون دلار از هزینه های فیلم کم شود. این مبلغ که بیشترین تخفیف 
مالیاتی اختصاص یافته به یک فیلم از زمان آغاز این برنامه در سال2007 

است، کمک قابل توجهی به این پروژه کرد. 
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